

Title (en)

Apparatus for cleaning large-sized textile material, in particular carpets and the like.

Title (de)

Vorrichtung zum Reinigen von grossflächigen Textilauflagen, insbesondere Teppichen oder Teppichböden.

Title (fr)

Appareil pour nettoyer des tissus de grande surface, en particulier des tapis et analogues.

Publication

EP 0049885 A2 19820421 (DE)

Application

EP 81108164 A 19811010

Priority

- DE 3038586 A 19801013
- DE 8125404 U 19810901

Abstract (en)

The apparatus has a rotating disc brush (4) and a feed pipe (5), arranged coaxially to the axis (D) of rotation of the disc brush, for a liquid, foamable cleaning agent, the upper end of which feed pipe is connected to a storage container, whereas the lower end passes through the brush plate (4) and is provided with an exit aperture, through which the cleaning agent is sprayed radially outwards in the direction of the operating bristles (4a) of the disc brush (4). Connected to the disc brush (4) is at least one air-conveying wheel (8, 14), the blades (10, 14) of which are arranged in a circular manner around the axis (D) of rotation of the disc brush (4). Air outlet openings are provided which are in connection with the space below the disc brush (4). The blades (10, 14) are constructed and arranged in such a way that the air flowing in from above in the axial direction is conveyed outwards in the radial direction and, simultaneously or subsequently, downwards in the axial direction through the air outlet openings into the space below the disc brush (4). <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zum Reinigen von großflächigen Textilauflagen, insbesondere Teppichen oder Teppichböden. Sie besitzt eine rotierende Scheibenbürste (4) sowie ein koaxial zur Drehachse (D) der Scheibenbürste angeordnetes Zuleitungsrohr (5) für ein flüssiges verschäumbares Reinigungsmittel, dessen oberes Ende mit einem Vorratsbehälter verbunden ist, während das untere Ende durch den Bürstenteller (4) hindurchgeführt und mit einer Austrittsöffnung versehen ist, durch welche das Reinigungsmittel radial nach außen, in Richtung auf die Arbeitsborsten (4a) der Scheibenbürste (4) gespritzt wird. Mit der Scheibenbürste (4) ist mindestens ein Luftförderrad (8, 14) verbunden, dessen Schaufeln (10, 14) kreisringsförmig um die Drehachse (D) der Scheibenbürste (4) angeordnet sind. Es sind Luftaustrittsöffnungen vorgesehen, die mit dem Raum unterhalb der Scheibenbürste (4) in Verbindung strehen. Die Schaufeln (10, 14) sind so ausgebildet und angeordnet, daß die von oben in axiale Richtung einströmende Luft in radialer Richtung nach außen und gleichzeitig oder anschließend in axialer Richtung nach unten durch die Luftaustrittsöffnungen in den Raum unterhalb der Scheibenbürste (4) gefördert wird.

IPC 1-7

A47L 11/34

IPC 8 full level

A47L 11/32 (2006.01)

CPC (source: EP)

A47L 11/325 (2013.01); **A47L 11/4038** (2013.01); **A47L 11/408** (2013.01)

Cited by

EP0908134A1; US6185776B1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0049885 A2 19820421; EP 0049885 A3 19820512

DOCDB simple family (application)

EP 81108164 A 19811010